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Geacht College, 
 
Tijdens de begrotingsbehandeling op 8 november 2013 wees de SP-fractie al op de het 
gebrek aan stageplaatsen voor met name technische opleidingen. Voor de SP was dit een 
voorbode voor het feit dat we door een tekort aan dit soort plekken een generatie vanuit 
opleiding laten instromen in een situatie van werkloosheid.  
Bij de begrotingsbehandeling op 7 november 2014 wezen we als SP opnieuw per 
(aangenomen) motie op het versterken van werkgelegenheid en stageplaatsen.  
Ook wijst de SP uw college met regelmaat op de verdringing van arbeid die we zien ten 
gevolge van de instroom van arbeidsmigranten.  
 

De SP stelde 9 juni raadsvragen over de rechtspositie van de werkzoekenden die via het 
Werkgeversservicepunt een (tijdelijke) baan vonden in Duitsland. En dan komt op 18 juni het 
CBS en UWV met cijfers 1 waaruit blijkt dat op wijkniveau Venlo de trieste koppositie heeft 
van het meeste aantal werklozen. Zeven Venlose wijken staan in de top twintig van 
Nederlandse wijken met als triest dieptepunt de wijk Klingerberg waar 6 op de 1000 inwoners 
(6%) een werkloosheidsuitkering heeft.  
Daarna volgt berichtgeving in Dagblad de Limburger 2 dat er een relatief groot aantal mensen 
van 27-plus in Venlo in de bijstand zit. Ondanks een (aangenomen) motie in de raad van 24 
juni jl. om ook aandacht te hebben voor de 45-plusser, geven de cijfers aan dat er meer 
gedaan zal moeten worden. Zeker ook gezien het hoog aantal laaggeletterden in Venlo 3.  
 

Reden voor de SP-fractie om, in aanvulling op onze eerdere raadsvragen van 9 juni, 
onderstaande vragen te stellen aan uw College: 
 

1. In een reactie richting Omroep Venlo stelt u dat bekend is dat in Venlo het 
opleidingsniveau relatief laag is en er weinig jongeren wonen 4. Ziet u dan geen 
opdracht voor u zelf liggen om ook de oudere lager opgeleide werkzoekende te 
ondersteunen in de zoektocht naar werk?  
- Zo nee, waarom schrijft u deze groep werkzoekenden kennelijk af? 

 
2. Zo ongeveer iedere grotere stad stelt zichzelf tot doel om hoger opgeleiden naar de 

gemeente te halen. Deelt u onze mening dat dit een idiote concurrentie oplevert ten 
koste van met name de lager opgeleide werkzoekenden?  
- Zo nee, deelt u onze mening dat uw beleid gezien uw reactie bij Omroep Venlo faalt 
en lager opgeleiden ook in dat geval de dupe zijn? 
 

3. Bent u bereid om uw beleid aan te passen en nadrukkelijker in te zetten op het naar 
Venlo halen van bedrijven waarbij meer lager opgeleiden (uit Venlo) werkgelegenheid 
kunnen vinden?  
- Zo ja, wanneer kunnen we deze beleidswijziging van u verwachten?  
- Zo nee, waarom houdt u vast aan falend beleid ten aanzien van de lager opgeleide 
werkzoekenden? 
 

	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
1	  http://www.nrcq.nl/2015/06/18/zo-‐veel-‐werklozen-‐zijn-‐er-‐in-‐jouw-‐wijk	  
2	  Dagblad	  de	  Limburger,	  25-‐06-‐2015,	  pagina	  B1,	  'Wisselende	  successen	  in	  de	  Venlose	  bijstand'	  	  
3	  https://omroepvenlo.nl/nieuws/artikel/9244779/venlo-‐koploper-‐laaggeletterdheid	  
4	  https://omroepvenlo.nl/nieuws/artikel/9065229/venlose-‐wijken-‐in-‐top-‐werkloosheidscijfers	  



4. Het CBS en UWV keken naar de werkloosheidsuitkeringen in de wijken. Hoeveel 
mensen die een dergelijke uitkering nodig hebben gehad in het eerste kwartaal van 
2015 verdwenen zijn in de bijstandsuitkeringen en/of hoeveel mensen zich in die 
periode hebben teruggetrokken van de arbeidsmarkt (verborgen werkloosheid)?  
- Zo ja, kunt u deze cijfers delen met de gemeenteraad?  
- Zo nee, bent u bereid hier onderzoek naar te doen? 
 

5. Welke concrete resultaten heeft u geboekt als het gaat om het realiseren van 
stageplaatsen voor technische beroepen, zoals opgedragen per motie op 8-11-2013? 
En welke concrete resultaten heeft u geboekt ten aanzien van de motie versterken 
werkgelegenheid en stageplaatsen van 7-11-2014? Graag onderbouwing van uw 
antwoord. 

 
Venlo is blijkbaar koploper 3 laaggeletterdheid. Enkele jaren geleden werd al eens gemeld 
dat Venlo hierin hoog scoort. In de tussentijd is het cijfer opgelopen naar 18,5% van de 
bevolking dat moeite heeft met lezen en schrijven. Om deze cijfers terug te dringen is met 
name de Bibliotheek (waar stevig op bezuinigd is) in beeld met "een lokaal actieplan" (?).  
 

6. Bent u bereid om uw beleid ten aanzien van laaggeletterden te wijzigen, gezien de 
koppositie van Venlo in dit kader?  
- Zo nee, waarom niet?  
- Zo ja, waaruit zal deze beleidswijziging bestaan?  
 

Het is inmiddels een bekend feit dat er veel misstanden zijn ten aanzien van de inzet van 
arbeidsmigratie. Op dat vlak ziet de SP een relatie met de hoge werkloosheid onder 
laagopgeleiden in de gemeente Venlo. Ook werd bekend dat Venlo er in negatieve zin 
uitspringt 5 als het gaat om werkgevers die het wettelijk minimumloon ontduiken of hun 
werknemers onderbetalen. Wat dat onderwerp betreft onderstaande vragen: 

 

7. Bent u bereid om onderzoek te doen naar bedrijven met grote aantallen 
arbeidsmigranten om te bekijken waarom zij kiezen voor arbeidsmigranten en niet 
voor werklozen uit (de regio) Venlo?  
- Zo nee, waarom niet?  
- Zo ja, gaat u dan op zoek naar mogelijkheden om het aantrekkelijker te maken voor 
bedrijven om werklozen uit (regio) Venlo aan te nemen? 

 
8. Bent u bereid om meer handhaving in te zetten teneinde excessen in huisvesting en 

andere soorten van misbruik van arbeidsmigranten?  
- Zo nee, waarom pakt u ondernemingen die misbruik maken van arbeidsmigranten 
niet aan?  
- Zo ja, welke extra inzet zult u toevoegen aan de huidige capaciteit op dit gebied? 
 

9. Bent u bereid om bij misstanden vooral de bedrijven/uitzendorganisaties die zich 
bedienen van deze praktijken aan te pakken en niet zozeer de arbeidsmigrant op te 
jagen?  
- Zo nee, waarom laat u dergelijke ondernemingen met rust?  
- Zo ja, waar blijkt dit uit? 
 
 

In afwachting van uw schriftelijke beantwoording binnen de daarvoor gestelde termijn, 
Met vriendelijke groet, 
 
Fractie SP-Venlo,  
Ton Heerschop 

	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  
5	  http://www.1limburg.nl/steeds-‐meer-‐klachten-‐over-‐ontduiking-‐minumumloon	  


